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2 GODKENDELSE AF DAGSORDEN 

INDSTILLING: 

Det indstilles, at dagsordenen godkendes. 

BESLUTNING: 

Godkendt. 

 
 

3 GODKENDELSE AF REFERAT 

SAGSFREMSTILLING: 

Referat fra bestyrelsesmødet den 11. nov. 2020 fremlægges til godkendelse. 

 



 

P:\Bestyrelse varmeværk\2021\2021-04-19\Referat 2021-04-19 ÅBENT.docx 

  

  

2756 

INDSTILLING: 

Det indstilles, at referatet godkendes og underskrives. 

 

BESLUTNING: 

Godkendt. 

 

 

4 BUDGETOPFØLGNING OG FASTSÆTTELSE AF VARMEPRIS FOR 2020 

SAGSFREMSTILLING 

Budgetopfølgning pr. 28. februar 2021 er vedlagt som bilag 0676. 

Da regnskabet for 2020 endnu ikke er afsluttet, er der kun vedlagt en budgetopfølgning for driften pr. 

28.02.2021. Budgetopfølgningen er med forbehold for eventuelle efterfølgende rettelser.  

Omsætningen pr. 28.02.2021 er t.kr. 1.784 mindre end budgetteret for perioden. Dette skyldes blandt andet at 

graddagene for perioden er 94% under et normalår. Der er beregnet et salg på 32.118 MWh mod et budgetteret 

salg på 35.990 MWh, i alt 3.872 MWh mindre.  

Varmekøbet er t.kr. 915 lavere end budgetteret, der er indkøbt færre MWh, dog til en højere MWh-enhedspris 

end budgetteret. 

Ledningstabet som er t.kr. 206 lavere end budgetteret.  

Øvrige produktionsomkostninger er t.kr. 77 højere end budgetteret, dette er bl.a. grundet et højere ”andel af 

OFS resultat” for perioden, t.kr. 47 højere end budgetteret.  

Distributionsomkostningerne er t.kr. 39 under budget (ekskl. ledningstab).  

Administrationsomkostninger er t.kr. 7 over det budgetterede. 

Andre driftsomkostninger er primært omkostninger i forbindelse med rådgivning om dårlig afkøling, disse om-

kostninger er t.kr. 52 over budget.  

Årets resultat pr. 28.02.2021 udgør en overdækning på t.kr. 996 mod en budgetteret overdækning på t.kr. 2.045, 

altså t.kr. 1.050 mindre overdækning end budgetteret.  

 

Varmeprisen for 2020 skulle have været fastsat på bestyrelsesmødet primo februar 2021. Da mødet blev ud-

skud grunde Covid-19 pandemien, er budgetpriserne for 2020 fastholdt og afregnet på årsopgørelserne. 

Uvisheden om efterfølgende prisstigninger vedr. 2020 fra AVA, har blandt andet haft indvirkning på prisfast-

holdelsen. Efterfølgende har det vist sig at AffaldVarme har haft en justering vedr. 2020. Denne justering på ca. 

t.kr. 916 for Odder Varmeværks vedkommen og er indregnet i regnskabet for 2020. Justeringen forventes at 

blive opkrævet af AffaldVarme i 2022.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at budgetopfølgningen tages til efterretning. 

Det indstilles, at afregningsprisen for 2020 tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Godkendt.  

(ÅBENT PUNKT) 
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5 NYT FRA FORMANDEN 

5.1 AVA – DRIFTSRÅDET  

SAGSFREMSTILLING 

Bestyrelsen er tidligere orienteret om, at der var taget en beslutning blandt de forbrugerejede værker i AVA, om 

nedlæggelse af Driftsrådet. Dette står, som sådan fortsat ved magt, men der er en del af værkerne indenfor Aar-

hus Kommune som fortsat ønsker en form for et råd. Derfor har værkerne indenfor Aarhus Kommune foreslået, 

at der etableres et nyt politisk transmissionsråd. Dette blev fremlagt på driftsrådsmødet den 9. marts. Her frem-

gik det, at formålet med transmissionsrådet er, at gentænke samarbejdet mellem de forbrugerejede værker og 

AffaldVarme Aarhus og at styrke samarbejdet om en bæredygtig varmeproduktion og fjernvarmens bidrag til 

den grønne omstilling i Varmeplan Aarhus’ forsyningsområde. Det nye ift. det eksisterende driftsråd er, at der 

er mødepligt for værkerne indenfor Aarhus Kommune, og de 3 værker udenfor har ikke mødepligt. Samtidig 

ønsker arbejdsgruppen, at det skal være formand eller næstformand, der deltager, og ikke som i dag også le-

dende ansatte. Dette modsagde vi os, og fik indført, at ledende medarbejdere kunne deltage, hvis formanden var 

forhindret. Vi er noget uforstående overfor det nye tiltag, da det minder meget om det eksisterende driftsråd 

blot i en anden indpakning. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

(LUKKET PUNKT) 

 
 

5.2 KLAGE OVER VARMEPRISEN TIL AVA 

SAGSFREMSTILLING 

Dagen efter Driftsrådsmøde fremsendte Odder Varmeværk sammen med Hornslet varmeværk via vores advo-

kat Pernille Aagaard Truelsen to dokumenter: 

• Fremtidig forsyning og anmodning om genforhandling 

• Reklamation over Varmeplan Aarhus ændring af priser 

Begge dokumenter er vedlagt som bilag, se bilag 0677 og bilag 0678.  

Begge dokumenter har givet en del uro internt i AVA. 

Kort til efter fremsendelsen meddelte AVA, at de også ønskede at klage til videre Ørsted over de høje varme-

priser. Dette orienterede Direktør i AVA, Bjarne Munk Jensen, Carsten og Roberto om telefonisk dagen efter 

modtagelsen af brevet. Bjarne ønskede endvidere et samarbejde om brug af advokater, hvor vi i første omgang 

mente at Pernille Aagaard Truelsen blot skulle have en birolle.  

Dette blev der talt en del om, og efterfølgende blev vi enige om, at den bedste løsning i dette tilfælde ville være 

fælles advokat. Pernille har garanteret, at hun er Odder og Hornslets advokat, hvis det skulle komme en sag 

mellem AVA og os. 

INDSTILLING  

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 
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BESLUTNING 

Tages til efterretning. 

  

(LUKKET PUNKT) 

 

 

5.3 FREMTIDIG FORSYNING I ODDER VARMEVÆRK 

SAGSFREMSTILLING 

Som en del af Odder Varmeværks strategi skal Odder Varmeværk arbejde hen imod selv, at producere den 

varme som leveres til Odder og Odder Omegn. Derfor er vi gået i gang med et skitseprojekt, hvor vi med ud-

gangspunkt i et specifikt areal, vil finde ud af hvilke muligheder der er for varmeproduktion.  

 

Der er taget udgangspunkt i grunden ved Family Garden, da vi ved grunden er til salg. Ejeren har et ønske om 

at sælge runden til Odder Kommune, da der er forventning om den vil kunne anvendes til udstykninger. Odder 

Kommune har intet ønske om at bruge grunden til boliger, hvilket gør, at de vil meddele ejer om Odder Varme-

værk vil være interesseret i købe af grunden. Vi er blevet kontaktet af EDC mæglerne i Horsens, som har grun-

den til salg, og gerne vil sælge den til os. 

 

Skitseprojektet tager udgangspunkt i det specifikke areal, og kan derfor anvendes andre steder med lignede are-

aler, under forudsætning af at det er muligt i forhold til kommunens planer.  De mærmere omstændigheder om-

kring skitseprojektet vil blive fremlagt på et senere bestyrelsesmøde. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

  

(LUKKET PUNKT) 

 

 

6 NYT FRA DIREKTØREN 

6.1 BYGHERRER VÆLGER FJERNVARME FRA  

SAGSFREMSTILLING 

Vi har den seneste tid oplevet at byggefirmaer fravælger fjernvarme i tæt/lav bebyggelser. Det er sket i to til-

fælde, hvor individuelle varmepumper vælges til fremfor fjernvarme. Seneste tilfælde var Snærildgård, med 

101 rækkehuse hvor bygherre, Milton Huse, vælger individuelle varmepumper som opvarmningskilde. I Snær-

ildgård tilfældet har vi været i god dialog med Milton Huse, og givet en meget skarp pris på etablering af fjern-

varme til området. Prisen har været så tæt på kostprisen som muligt, og samtidig har bygherre fået tilbud om at 

foretage en del af entreprenørarbejdet selv, således etablering af fjernvarme skulle blive så lille en flaskehals 

som muligt i det samlede byggeri.  

 

På trods af en del overvejelser fra Milton Huses side, vælger de i sidste ende individuelle varmepumper. Jørgen 

har efterfølgende været i kontakt med projektchefen på projektet for at få en evaluering af, hvad vi som varme-

værk kan gøre fremadrettet for at få sådanne boliger tilsluttet fjernvarmenettet. Projektchefen oplyser, at samlet 

set er individuelle varmepumper ca. 900.000 kr. billigere end tilsvarende fjernvarmeanlæg inkl. VVS arbejdet i 

boligerne.  
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Selvom fjernvarmen vil reducere betalingen med de 900.000 kr. der er i forskel, vil virksomheden fortsat vælge 

individuelle varmepumper. Etablering af fjernvarme i området vil medføre en længere etableringstid, og med en 

i forvejen stram tidsplan, vil det ”koste” en måned på færdiggørelsestidspunktet. Boligerne bygges for et inve-

steringsfirma, hvor færdiggørelsestidspunktet er vigtigere end opvarmningsform. På bilag 0679 kan mistede 

udstykninger ses: 

• Snærildgård   101 boliger 

• Bregen Kroghs Vej     49 boliger 

• Skovshoved Vej     35 boliger 

 

Sidstnævnte Skovshoved Vej, havde på forhånd meddelt, at de ikke skulle have fjernvarme, da byggeriet skulle 

udføres med en form for energimærkning, der gør, at boligerne skal være selvforsynende med energi. 

 

For Bregen Kroghs Vej var historikken stort set den samme som i Snærildgård tilfældet, vi blev fravalgt, da det 

er lettere i byggefasen at etablere individuelle varmepumper.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

(LUKKET PUNKT) 

 

 

 

6.2 RABAT PÅ NYE KONVERTERINGER 

SAGSFREMSTILLING 

Historisk har der være en del ordninger for tilskud til konvertering til fjernvarme. Seneste energisparetilskud 

udløb ved årets udgang, så i dag er der ingen tilskudsmuligheder, hvis der ønskes konvertering fra anden op-

varmningskilde til fjernvarme i Odder Varmeværk. Samtidig er der en ordning for konvertering fra olie- og gas-

fyr til varmepumper udenfor fjernvarme områder. Denne ordning er velkendt blandt befolkningen, og der er 

mange der benytter sig af tilskuddet, og konvertere til varmepumpe. Typisk ligger et tilskud på omk. 20.000kr,  

men der kan gives tilskud på mere end 30.000kr., alt afhængig af COP på den valgte varmepumpe.  

 

For tiden er der et stort fokus på overgang til miljøvenlig opvarmning, og dette kunne give anledning til en vur-

dering af om Odder Varmeværk skal være med på trenden. Der kan etableres forskellige ordninger i Odder Var-

meværks regi, alt efter hvilken retning vi ønsker at gå i.  

 

Eksempler på begrænsninger i en tilskudsordning:  

• Et årligt beløb for konverteringer 

• Begrænsninger i hvad der kan gives til – eksempelvis oliefyr, og ikke bioolie  

• Differentiering af beløb atl afhængig af den nuværende opvarmningsform 

 

Samtidig med en tilskudsordning kunne det være en god ide med en kampagne målrettet dem der gives tilskud 

til.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at bestyrelsen diskuterer og beslutter om Odder Varmeværk skal indføre en tilskudsordning, samt 

til hvilke konverteringer. 
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BESLUTNING 

Vi kører en kampagne på konverteringer fra Olie- og pillefyr. Kampagnen kører resten af året, og der gives et 

tilskud på 20.000kr inkl. moms for både enfamilieshuse og erhvervskunder indenfor Odder Varmeværks forsy-

ningsområde. Der annonceres på hjemmeside og i Odder Avis. 

Der sendes brev ud til kendte olie og pillefyrs ejere. 

  

(ÅBENT PUNKT) 

 

 

6.3 FJERNEVARME TIL OVER- OG NEDER RANDLEV 

SAGSFREMSTILLING 

Midt i januar udsendte Odder Varmeværk pjecen: ”Skal Randlev have fjernvarme ….. du bestemmer”. Pjecen 

blev omdelt af repræsentanterne fra Randlev området, således de kunne svare på de mest basale spørgsmål i 

forbindelse med omdelingen. Tanken med uddelingen er at informere beboerne om, at fjernvarme er en mulig-

hed for området, og dermed ikke nødvendigvis skal vælge en anden opvarmningsfor lige nu. Næste skridt i pro-

jektet: 

• Informationsmøde på Randlevskolen  

• Forhåndstilkendegivelse 

• Endeligt tilsagn 

• Myndighedsbehandling og tilskudssøgning 

INDSTILLING 

Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

BESLUTNING 

Tages til efterretning. 

  

(ÅBENT PUNKT) 

 

6.4 STATUS VILLY POULSEN 

SAGSFREMSTILLING 

 

Siden seneste orientering omkring baneunderføringen af ringledningen, har der været en del skriverier mellem 

vores advokat, og Villy Poulsens advokat. Lige nu ser det ikke ud til, at vi kan komme videre ved fortsættelse 

af skriverier mellem de to parter. Det næste skridt vil være at føre en voldgiftssag, hvilket er meget omkost-

ningsfuldt, og udfaldet i sådanne sager er typisk tilfældige. Pernille råder os ikke til at køre en sag, hvis uover-

ensstemmelsen er under 1 mio. kr. Samtidig vil en voldgiftssag være længe undervejs, hvor vurderingen vil 

være 2 år. På den baggrund vil vores advokat, Pernille Aagaard Truelsen opfordre os til at gå til anden leveran-

dør for at få en pris på det resterende arbejde, og derefter få hjælp fra Pernille Aagaard Truelsen til ophævelse 

af aftalen. 

 

INDSTILLING 

 
Det indstilles, at bestyrelsen diskuterer sagen, og beslutter det næste tiltag. 

 

BESLUTNING 

 

Vi følger Pernilles råd, og finder et alternativt tilbud, og arbejder efterfølgende på at få kontrakten ophævet.  

 

(LUKKET PUNKT) 
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7 VARMEPUMPEPROJEKTET I FALLING 

7.1 PROJEKTSTATUS 

 

Varmepumpeprojektet i Falling skulle efter tidsplanen afleveres den 23. december 2020. Afleveringen skete 

ikke, da leverandøren (Tjæreborg Industri) fejlede i den krævede 720 timers test, som er en forudsætning for at 

aflevering kan ske. Leverandøren fejlede primært da varmepumpepumpeanlægget var ude af drift flere gange i 

sidste 360 timer af testen. I de sidste 360 timer af testen skal varmepumpeanlægget være til rådighed 100% af 

tiden, og dette var ikke tilfældet. Det gjorde, at der hverken blev foretaget performance test, COP-test eller 

brugbare støjmålinger. 

Efter årsskiftet blev der foretaget en opfølgning, og det kunne konstateres, at energimålingen på anlægget målte 

forkert, når anlægget afrimede. Det betød, at de energimålinger, og COP-målinger fra november og december 

er fejlbehæftede, og ikke muligt at buge til eftervisning af performance. Måleren blev ændret i starten af januar, 

således den efter denne dato måler korrekt. Herefter blev det hurtigt klart, at anlægget ved lave udetemperaturer 

på under 7 grader, ikke yder, det garanterede i garantiskemaet, se bilag 0680. Tjæreborg Industri brugte noget 

tid på at finde ud af, hvad der var galt, og senere i januar blev anlægget omkring afrimningen bygget om, såle-

des isdannelsen på energioptagerne blev kraftigt reduceret. Denne ombygning forbedrede anlæggets ydelse ved 

de lave temperaturer, men langt fra nok til at komme i mål ift. de garanterede ydelser i garantiskamaet.  

 

Den 20. januar orienterede Odder Varmeværk om, at der vil blive gjort brug af dagbod i henhold til den indgå-

ede aftale, da bestemmelserne omkring ydelse og COP ikke blev overholdt. I kontrakten er beskrevet følgende: 

Ved forsinkelse 1‰ af entreprisesum/dag. dog højest 7,5% af den samlede kontraktsum. Det betyder at Tjære-

borg Industri skal betale 16.784kr. pr. hverdag de er forsinkede, hvilket svarer til et samlet beløb på 855.984 kr. 

ved slutningen af marts måned. Samtidig skal det nævnes, at der er et maksimum bod på 1.258.826 kr. som vi 

regner med at nå i starten af maj måned. 

 

De store problemer på anlægget: 

• Manglende overholdelse af støjkrav i skel til nabo. 

• Manglende overholdelse af ydelse ved lave udetemperaturer. 

• Manglende overholdelse af COP ved lave udetemperaturer. 

 

Den manglende overholdelse af støjkrav i skel til nabo arbejder entreprenøren løbende på. Problematikken er 

endnu ikke løst, men støjen bliver dog løbende reduceret lidt. Indtil videre er der foretaget ændringer i bærin-

ger, således de ikke direkte er fastgjort til bygningen, samt lagt mere lyddæmpende isolering på nogle af de ud-

vendige rør. Entreprenøren har planlagt en ekstra isolering af døren ind til varmepumpe rummet, samt en ud-

vendig lydisoleret væg. Derudover arbejdes der på at udnytte varmen fra luftrummet, og dermed mindske venti-

lationsstøj. 

 

Hovedårsager til den manglende overholdelse af ydelse og COP ved lave udetemperaturer: 

• Der bliver brugt mere energi på afrimningen end forventet, på trods af den tidligere omtalte ombyg-

ning. 

• Kortslutning af luft i luftgård, som er et velkendt problem, og vanskelig at løse, da det er afhæng af 

vindhastigheden lokalt. 

• For lille areal for optag af energien i luften, svarende til for små, eller for få energioptagere.  

 

Der har selvfølgelig været afholdt en del byggemøder, hvor ovenstående er diskuteret, og der er lagt pres på 

Tjæreborg Industri for at få løst problemerne. Tjæreborg Industri har erkendt, at anlægget ikke yder som aftalt, 

men har brugt meget tid på at overbevise os om, at problemet ikke er så stort som vi gør det til.  

 

På seneste byggemøde foreslog Tjæreborg Industri, at de godt ville levere en energioptager mere, mod at vi 

skulle gå på kompromis på kortslutningen omkring energioptagerne. Samtidig vil der blive gjort klar til endnu 

en energioptager, som Odder Varmeværk kunne vælge selv at investere i. Alt dette kræver en ny tilladelse fra 
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kommunen, og det arbejde er igangsat. Se bilag 0681 og bilag 0682 for skitse og tegninger. Sagsbehandling i 

kommunen vil tage omkring 1,5 måned, da det skal i nabohøring. Kommunen har ellers lovet at behandle sagen 

hurtigt. 

 

Siden idriftsættelsen har der været fokus op de store problemer som er beskrevet. Der er andre mindre udfor-

dringer, som vi har valgt at udskyde, indtil der kommer en afklaring på de store problemer. Der har eksempel-

vis ikke været en mangelgennemgang, der er fortsat mindre arbejder, som endnu ikke er færdiggjort, og gene-

relt ligner anlægget fortsat om en byggeplads. Derudover er der en udfordring med oliedelen på kompresso-

rerne, som en del gange er blevet ombygget, men som varmepumpeleverandøren (Johnson Controls) endnu 

ikke er i mål med. Sidstnævnte medfører, at anlægget indimellem ikke vil starte op, da der mangler olie på 

kompressorerne. Det kræver at Johnson Controls servicefolk ofte må forbi for at flytte rundt på olien. Dette 

sker både i og udenfor arbejdstiden. 

 

Det er dog ikke kun dårlige forhold på anlægget. Vi er overbeviste om, at vi har fået et kvalitetsanlæg med kva-

litetskomponenter. Varmepumpens ydelse er eksempelvis højere end lovet ved højere udetemperaturer, og der 

er mange gode ting ved anlægget. Vi har oplevet ydelser på varmepumpen på op til 3,2 MW, på et 2,5 MW an-

læg ved høje udetemperaturer. I dag er vi også overbeviste om, at de andre bydere i udbudsfasen ville have le-

veret noget lignende, eller dårligere. Samtidig tror vi på, at Tjæreborg Industri vil være den bedste af byderne 

til at løse de mange udfordringer. 

 

INDSTILLING 

Det indstilles at orienteringen tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Orienteringen taget til efterretning. 

  

(LUKKET PUNKT) 

 

 

 

7.2 STRATEGI OVERFOR TJÆREBORG INDUSTRI 

SAGSFREMSTILLING 

Efter en lang periode med manglende performance på varmepumpeanlægget, hvor der løbende er lagt pres på 

Tjæreborg Industri for løsning af udfordringerne, er de nu kommet med et løsningsforslag. Tjæreborg Industri 

har som tidligere beskrevet foreslået, at luftgården udvides så meget, at der bliver plads til yderligere to energi-

optagere. Tjæreborg Industri opsætter den ene, og gør plads til en mere, som angivet i bilag 0682. Dette er dog 

ikke uden omkostninger for Odder Varmeværk, da Tjæreborg Industri har orienteret os om, at det vil være luft-

temperaturen i luftgården anlægget skal performere efter, og ikke hvad vi vil betegne som udetemperaturen 

udenfor luftgården. Det er noget andet end det der er lagt op til i udbudsmaterialet, men omvendt kan skemaet 

anskues fra flere vinkler, hvilket også har givet anledning til mange diskussioner. Det giver os mulighed for at 

vælge to veje i forhold til strategi overfor Tjæreborg Industri. En, hvor vi holder på den ret, vi mener vi har, og 

går advokatvejen, eller forhandlingsvejen, hvor vi kommer frem til en kompromisløsning.  

 

Med det formål at få overblik over, hvilken strategi Odder Varmeværk skal vælge, er der taget kontakt til advo-

kat ved Strauss og Garlik, Troels Miltoft. Troels har udarbejdet et kort notat, som kan være en del af beslutnin-

gen omkring strategien overfor Tjæreborg Industri, se bilag 0683. Sidst i notatet har Troels beskrevet, at det 

både er dyrt og en langtrukken proces, hvis der skal køres en voldgiftssag, og eventuelt findes en ny leverandør 

for færdiggørelse. 

 

Samtidig har rådgiver udarbejdet en vurdering af mulighederne forløsninger, se bilag 0684. Der er udarbejdet 3 

mulige cases, som en forhandlingsløsning vil kunne ligges indenfor.  

 



 

P:\Bestyrelse varmeværk\2021\2021-04-19\Referat 2021-04-19 ÅBENT.docx 

  

  

2763 

Det oprindelige projektbudget findes i bilag 0685, og samlet er der hjemtaget lån i Kommunekredit på i alt 

21mio. kr. Til dato er der et samlet forbrug på 18,3 mio.kr. se bilag 0686 hvor alle fakturaer fra Tjæreborg er 

indregnet. Dertil er der til dato fakturaer for ekstraarbejder, rådgiver ydelse, samt el-tilslutning, som endnu ikke 

er faktureret på omkring 700.000kr. Så skal der fratrækkes dagboderne der som tidligere omtalt ligger i omeg-

nen af 850.000kr. Altså ser projektøkonomien god ud i forhold til det oprindeligt budgetterede og låntagning.  

INDSTILLING 

Det diskuteres og besluttes, hvilken overordnede strategi, der skal vælges overfor Tjæreborg Industri. Er det 

Advokatvejen eller forhandlingsvejen. Hvis der vælges forhandlingsvejen, beslutter bestyrelsen, hvilken og 

hvem, der skal ind over beslutningen. 

BESLUTNING 

Jørgen går forhandlingsvejen så længe det kan holdes indenfor budgettet. 

 

(LUKKET PUNKT) 

 

 

7.3 OMBYGNING AF EKSISTERNDE FJERNVARMEANLÆG I FALLING 

SAGSFREMSTILLING 

Som en konsekvens af den manglende ydelse på varmepumpeanlægget, produceres der mere varme end forven-

tet på gaskedlen. Der er foretaget en økonomiopfølgning på varmeproduktionen for månederne januar og fe-

bruar 2021. Som ventet er der er ret stor forskel på varmeprisen om den produceres på varmepumpe, eller om 

den produceres på gaskedel. Af nedenstående skema ses produktionen og variable produktionspriser for de to 

første måneder af 2021. Der er i skrivende stund ikke foretaget opfølgning for marts måned, da regningerne 

endnu ikke er modtaget. 

 

 

 

 

Den store produktion på gaskedel skyldes til dels, at varmepumpen ikke yder som forventet, men der er også 

begrænsninger på det eksisterende fjernvarmeanlæg i Falling, som er en del af årsagen. Dette ses, da kedlen 

starter næsten hver morgen i månederne december, januar, februar og marts. Grundet begrænsninger på veksler 

og pumper ikke kan følge med forbruget ud til kunderne. Anlægget er kontureret efter en fremløbstemperatur 

fra gasmotoren på omk. 90 grader, og med en temperatur på 72 grader fra varmepumpen, gør at der ikke sendes 

varme nok ud til kunderne.  

 

Derfor er der taget kontakt til rådgiver for at få et bud på, hvad der med fordel kan ændres, så gaskedeldrift mi-

nimere. Rådgiver har udarbejdet et notat, svarende til et skitseprojekt, hvor der anbefales følgende, se evt. bilag 

0687: 

• Udskiftning af veksler  

• Udskiftning af pumpe på primær siden 

• Udskiftning eller renovering har hovedpumper ud til byen 

 

Der ønskes at gå videre med projektet, med det formål at få størst udnyttelse af varme fra varmepumpen, og 

minimere varmeproduktion på gaskedel. Der er endnu ikke hjemtaget tilbud på projektet, men det forventes en 

økonomi i omegnen at 700.000 til 800.000 kr.  

 

Dette skal sammenlignes med nedenstående konservative vurdering af årlig besparelse på reduktion i kedel-

drift: 
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INDSTILLING 

Det indstilles arbejde videre med projektet, og ligge det ind under varmepumpeprojektet, hvor der er plads i 

budgettet, og hjemtagning af lån. 

BESLUTNING 

Der afsættes op til en mio. til projektet. 

  

(LUKKET PUNKT) 

 

 

7.4 FREMTID FOR GASMOTOREN I FALLING 

SAGSFREMSTILLING 

 
Vi har fået en henvendelse fra en mellemhandler, der har kontakt til en russer, som er interesseret i køb af gas-

motoren i Falling. Vi har modtaget et tilbud på 1.429.650 kr., hvor demontage og provenu er fratrukket. Tilbage 

står Odder Varmeværk med en udgift til oprydning af elinstallationen, som vi endnu ikke har undersøgt omfan-

get af. Dette giver anledning til at kigge på økonomien omkring gasmotoren. Samlet set har vi årligt direkte ud-

gifter på i alt ca. 160.000 kr. Dertil kommer, at forsikringen kan opsiges, og udgifterne dermed kan reduceres 

med 50.000 kr.  

 

 

 

Dette skal ses i sammenhæng med de indtægter, der modtages fra gasmotoren. Der er store forskelle i, hvor me-

get gasmotoren historisk har produceret. Dertil kommer en rådighedsbetaling, som ved årsskiftet 2019/2020 

blev kraftig reduceret. Det viser sig, at det nu er muligt at tjene lidt på rådighedsbetalingen, og det har vi benyt-

tet os af. Samlet har vi i månederne sep. 2020 til feb. 2021 (6 måneder) haft et overskud på ca. 99.000 kr på rå-

dighedsbetalingen, og det er vel at mærke uden motoren har produceret. Dette skyldes en stor uro på elmarke-

det, der gør at priserne svinger meget timer for timer, og er vanskelige at forudsige. 
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Gasmotoren har kørt lidt under 19.000 timer, og har 1.000 timer til et stort service. Derfor kunne en fremtidig  

strategi for gasmotoren se sadledes ud: 

Gasmotoren beholdes, og elprisen sættes så højt, at den ikke vil producere ret meget – eksempelvis 

1.500kr/MWh. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at Odder Varmeværk beholder gasmotoren med det formål, at få indtjening på rådighedsbetalin-

gen.   

Det indstilles, at forsikringen på gasmotoren opsiges.  

BESLUTNING 

Godkendt. 

  

(LUKKET PUNKT) 

 

8 GENERALFORSAMLING 

8.1 FASTHOLDELSE I OPRINDELIGE DATO ELLER UDSKYDELSE 

SAGSFREMSTILLING 

Varmeværkets ordinære generalforsamling er planlagt til tirsdag d. 18. maj 2021. Grundet forsamlingsforbud-

det i forbindelse med corona-restriktionerne, er der usikkert om generalforsamlingen kan afholdes som plan-

lagt.  

 

Derfor bør bestyrelsen vurdere om generalforsamlingen skal flyttes til et senere tidspunkt, eller om den skal 

afholdes i en form, eksempelvis online og fastholde datoen. Den anden form kunne eksempelvis være udendørs 

i et telt på plænen foran hovedbygningen. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at bestyrelsen diskuterer om generalforsamlingen skal udskydes, eller om den skal afholdes i an-

den form. Hvis generalforsamlingen udskydes, findes en ny dato for afholdelse.  

BESLUTNING 

Generalforsamlingen planlægges til den 1. juni på Odder Parkhotel, hvor tilmelding vil være påkrævet.  

 

Forplejning:  

2 stykker smørrebrød og en ostemad pr. person. Derudover til der være øl og vand samt kaffe til afslutning.  

Freddie tager kontakt til Odder Parkhotel.  
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(LUKKET PUNKT) 

 

 

8.2 GENERALFORSAMLING 

SAGSFREMSTILLING 

Afhængig af beslutningen i punkt 8.1, indstilles til at bestyrelsen beslutter følgende i forhold til generalforsam-

lingen:  

 

Valg af dirigent: Det foreslås, at advokat fra Strauss & Garlik indstilles som dirigent. 

 

Det foreslås, at revisor Thomas Riis fremlægger regnskabet. 

 

Af hensyn til annonceringen skal det afklares, om der er forslag fra bestyrelsen til generalforsamlingen.  

 

Varsling skal opfylde vedtægternes varslings-krav i § 6.3 på mindst 14 dage og højst 4 uger. 

 

Valg til bestyrelsen: 

Medlem Valgt år 

Lars Flink Iversen 2020 

Leif Møller 2020 

Carsten Christensen  2019 

Freddie V. Nielsen 2019 

Herdis Larsen 2018 

Kaj Mildahl (suppleant for Morten Kroman) 2018 

Rasmus Bundegaard Eriksen  2018 

 

På valg i år er de 3 kandidater som er valgt i 2018 

 

INDSTILLING 

 

Det indstilles, at vedtage: 

Valg af dirigent 

Valg af revisor 

Valg til bestyrelse, de 3 kandidater meddeler om der ønskes genvalg.  

 

BESLUTNING 

 

 

Dirigent: N. C. Strauss spørges  

Revisor: Thomas Riis fra PWC 

 

Ingen forslag fra bestyrelsen  

 

Valg til bestyrelsen:  

• Kaj – Modtager ikke genvalg 

• Herdis – Modtager genvalg 
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• Rasmus – Modtager genvalg  

• Bestyrelsen foreslår Henrik Bendtsen. Henrik har tilkendegivet, at han opstiller til Odder Varmeværks 

bestyrelse. 

 

(LUKKET PUNKT) 

 

9 BESLUTNINGSPROTOKOL 

SAGSFREMSTILLING 

Direktøren fremlægger en opdateret beslutningsprotokol.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at protokollen rettes til og tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Godkendt. 

 

(LUKKET PUNKT) 

 

10 EVENTUELT 

SAGSFREMSTILLING 

BESLUTNING 

 

11 NÆSTE BESTYRELSESMØDE 

SAGSFREMSTILLING 

Tidspunkt for næste ordinære møde er onsdag den 5. maj 2020 kl. 16.30.  

INDSTILLING 

BESLUTNING 

Næste bestyrelsesmøde afholdes 18. maj 2021.   

 

(ÅBENT PUNKT) 

 

UNDERSKRIFT 
 

 

    

Carsten Christensen (formand)  Herdis Larsen (næstformand) 
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Leif Møller  Freddie Nielsen 

 

 

 

 

    

Rasmus Bundegaard Eriksen  Lars Iversen 

 

 

 

  Læst:   

Kaj Mildahl  Jørgen Krum 


